
مصاحبه و خبر

تسلیت وزیر در پی درگذشت 
کاپیتان اسبق تیم ملی بسکتبال

ــادر  ــاد ن ــت زنده  ی ــی، درگذش ــمی در پیام ــرث هاش کیوم
کاشــانی کاپیتــان اســبق تیــم ملــی بســکتبال ایــران را 

ــت. ــلیت گف تس
متن پیام به شرح زیر است:

انا لله و انا الیه راجعون
درگذشــت زنده یــاد مرحــوم آقــای نــادر کاشــانی کــه 
ــران محســوب  ــوادر تاریــخ بســکتبال ای بــدون شــک از ن
می شــد، غــم انگیــز و متأثرکننــده اســت. زنده یــاد 
ارزنــده ای در بســکتبال  نــادر کاشــانی نقش آفرینــی 
آموزشــگاهی، باشــگاهی، دانشــگاهی، نیروهــای مســلح 
و تیــم ملــی بزرگســالان ایــران داشــت و دهــه چهــل و 
پنجــاه بــا درخشــش ایــن مــرد رعنــا و تحصیلکــرده همــراه 
بــود و بــه واســطه اخــاق و رفتــار نیکــو، نــام مانــدگاری از 
خــود در تاریــخ ورزش کشــور برجــای گذاشــت. فقــدان 
ایــن چهــره مانــدگار و کاپیتــان اســبق و خوشــنام تیــم 
ملــی بســکتبال ایــران را بــه خانــواده گرامــی اش و جامعــه 
ــم.  ــرض می کن ــلیت ع ــکتبال تس ــگاهی بس ورزش دانش
بــرای آن قهرمــان فقید، آمــرزش و آرامش و برای خاندان 
محترمــش صبــر و ســامتی از درگاه خداونــد متعــال، 

 طلــب می کنــم.

از چالش ها استقبال می کنم

محمدی راد: نگران نیستم

رحمــان محمــدی راد، فصــل جدیــد روی نیمکت شــهداب 
یــزد می نشــیند؛ مربــی ای کــه تیمــش نایب قهرمــان فصل 
ــان  ــا هورس ــی ب ــه خوب ــل تجرب ــل قب ــه فص ــد. او ک ــل ش قب
نداشــت، بعد از هفته ششــم نماند و جدا شــد. او هرچند 
بــرای فصــل جدیــد تیمــی متفــاوت از هورســان را دارد، امــا 
کارش راحــت نیســت و راه پرفــراز و نشــیبی دارد. آن هــم 
در تیمــی کــه بــه احتمــال زیــاد، بــا کــوچ بازیکنانــش، بایــد 
از ترکیــب جدیــدی رونمایــی کنــد. بــا ایــن حــال محمــدی 
راد از ایــن چالــش ســخت اســتقبال می کند: »شــاید تعداد 
زیــادی از بازیکنــان تیــم برونــد. بــه هــر حــال بازیکنــان 
ــا  ــد. م ــنهاد دارن ــر پیش ــای دیگ ــت از تیم ه ــا کیفی ــی و ب مل
برنامه ریــزی کرده ایــم کــه ترکیــب تیــم ســال قبــل حفــظ 
شــود و کیفیــت و تــاش بازیکنــان در ســال گذشــته 
اولویــت کار مــا قــرار گیــرد، اگــر شــرایط را مســاعد دیدنــد 
ــد  ــح دادن ــر ترجی ــم و اگ ــد می کنی ــا تمدی ــا آنه ــد ب و ماندن
ــرام  ــا احت ــم آنه ــه تصمی ــد ب ــازی کنن ــری ب ــگاه دیگ در باش
می گذاریــم. بــا ایــن اتفــاق، بازیکنــان جدیــدی جایگزیــن 
آنهــا می شــوند. بــه نظــرم تــا یــک مــاه آینــده ترکیــب تیــم 
مشــخص می شــود.« ســرمربی جدیــد شــهداب یــزد، در 
مــورد اهــداف و برنامه هــای باشــگاه در ســال جدیــد معتقد 
اســت اگــر ترکیــب فصــل قبــل حفــظ شــود، کار بزرگــی رقم 
ــظ  ــد حف ــل جدی ــرای فص ــم ب ــب تی ــر ترکی ــورد: »اگ می خ
شــود، کار بزرگــی می تــوان انجــام داد امــا بــا ترکیــب جدیــد 
هــم نگــران نیســتم. شــک نکنیــد آن قــدر بازیکــن خــوب 
ــم  ــد، می توانی ــم برون ــتان ه ــه دوس ــت ک ــت هس و باکیفی
خــأ آنهــا را بــا بازیکنــان دیگــری پــر کنیــم. ممکــن اســت با 
کــوچ بســیاری از بازیکنــان مواجــه شــویم که تمایل داشــته 
باشــند در ســایر لیگ هــا بــازی کننــد و ایــن مســأله شــانس 
پیــروزی در مســابقات را بــرای تیم هــا یکســان می کنــد 
همان طــور کــه در لیــگ فصــل قبــل به خصــوص در مرحله 
پلــی آف شــاهد آن بودیــم.« محمــدی راد بــه قــول خــودش 
بــه یــزد رفتــه تــا کار بزرگــی انجــام دهــد: »بعــد از صحبــت 
بــا مســئولان شــهداب متوجــه شــدم نظــرات نزدیــک بهــم 
داریــم و حــس کــردم ایــن همــکاری می توانــد خیلــی خوب 
ــرش و  ــا نگ ــهداب ب ــگاه ش ــل باش ــه مدیرعام ــد، چراک باش
منطقــی کــه دربــاره والیبــال دارد، نتیجه همــکاری می تواند 
خوب باشــد.« ســرمربی جدید شــهداب با همکاران سابق 
خــودش کار می کنــد: »مــن در شــهداب هــم بــا همــکاران 
ســابقم یعنــی مقبلــی، ســیاه دوش و مهــدی مهــدوی 
کار می کنــم. مربــی بدنســاز، آنالیــزور و فیزیوتــراپ هــم 

مشــخص هســتند، نیروهایــی کــه کار می کردنــد.«

هندبال نوجوانان در اردوی ترکیه
تیــم هندبــال نوجوانــان صبــح دیــروز بــا پایــان اردوی 
دهدشــت، بــرای بــازی تدارکاتــی راهــی ترکیه شــد. احمد 
قنبــری، محمــد بابــالادی، متیــن زارعیــان دولت  آبــادی، 
متیــن عادل منــش، رضــا کثیــری، شــادمهر خســرونژاد، 
صالــح عباســی بافقــی، محمدجــواد میرزایــی، حســین 
علمی خــواه، علیرضــا کمانــی، پارســا شــهابی کاســب، 
محمدطاهــا فتاحــی، راســتین رضوانی نیــا، مهــدی 
امیــد  پنــاه،  یوســفی  سیدمحمدحســین  تیمــوری، 
عنایتی جــو، مهــرزاد مظفــری زاده، مهدی جمالی، پارســا 
باباپور و سیدامیرحســین عادلی نســب ۲۰ هندبالیستی 
هســتند کــه در ایــن اردوی تدارکاتــی ســه روزه تــا ۷ 
اردیبهشــت مــاه زیــر نظــر مهــدی آزاد منجیــری ســرمربی 
تیــم و همکارانش عاوه بر تمرین، در دو بازی دوســتانه 
بــا تیــم هندبــال نوجوانــان ترکیــه محــک می خورنــد. 
ــال،  ــابقات هندب ــران مس ــوان ای ــت های نوج هندبالیس
قهرمانــی نوجوانــان پســر آســیا به میزبانــی شــیراز از 13 تا 
24 شــهریور را در پیــش دارنــد. ایــران در این رقابت ها در 
گــروه A بــا تیم هــای ملــی عــراق و هنــد هم گــروه اســت.

17
irannewspaper.ir irannewspaper

ورزشی سه شنبه  4  اردیبهشت 1403  شماره  8445

قهرمانی پرتو آذر در اسپانیا
فرانـــک پرتو آذر رکابزن لژیونر ایـــران به همراه 
تیـــم باشـــگاهی پامـــپ فورپیـــس، قهرمـــان 
مســـابقات کـــراس کانتـــری کاس دو جهانی 
کوهستان اســـپانیا شـــد. این دوچرخه سوار 
پرافتخـــار ایران در حالی به مقام قهرمانی این 
مسابقات رســـید که تنها رکابزن آسیایی است 
که مـــدال طـــای چنیـــن ســـطحی را گرفته 
اســـت. پرتو آذر که در بازی های آسیایی 2022 
هانگـــژو با مـــدال برنزش درخشـــید، با پایان 
ایـــن رقابت ها به طور مســـتقیم بـــه تیم ملی 
دوچرخه ســـواری ایران در مسابقات قهرمانی 
آســـیا که در مالزی برگزار خواهد شد، ملحق 
می شود. فدراســـیون دوچرخه ســـواری برای 
حضور پرتـــو آذر در المپیک درخواســـت وایلد 

کارت کرده اســـت.

جاور: بهتر از این نمی شد
مهســـا جـــاور قایقـــران ملی پـــوش رویینگ 
بعد از کســـب مـــدال نقـــره قهرمانی آســـیا و 
ســـهمیه المپیک رویینگ دونفره برای اولین 
بار، چنین صحبـــت کرد: »بعـــد از بازی های 
آســـیایی که نتیجه خوبی گرفتیم، مصمم تر 
از قبـــل شـــدیم تا ســـهمیه رویینـــگ دونفره 
را هـــم بگیریم. البتـــه می دانســـتیم گرفتن 
ســـهمیه رویینـــگ دونفـــره ســـبک وزن کار 
ســـختی اســـت اما قبول کردیم در این ماده 
بمانیم چون خودمان را باور داشتیم. شش 
ماه سخت را پشت ســـر گذاشتیم. تمرینات 
خوبـــی را داشـــتیم و به هم اعتمـــاد کردیم و 
نتیجـــه خوبـــی گرفتیم. ما صـــد درصد توان 
خود را گذاشـــتیم و دیگر بهتر از این نمی شد 

گرفت.« نتیجه 

سرمربی ترکیه ای بسکتبال می رود
ظاهراً جدایی هاکا ن دمیر، ســـرمربی ترکیه ای 
تیم ملی بســـکتبال که این روزها بابت هدایت 
تیـــم مانیســـت در لیگ برتـــر ترکیـــه در خارج 
از ایـــران بســـر می بـــرد، از تیـــم ملی تـــا حدود 
زیـــادی قطعی شـــده اســـت. از طرفـــی کمیته 
فنی فدراســـیون بســـکتبال هم برای بررســـی 
گزینه هـــای ســـرمربیگری تیـــم ملـــی برگـــزار 
شـــد. به گفتـــه ســـعید تابش نیـــا چنـــد گزینه 
ایرانی و خارجی در این جلســـه معرفی شـــدند 
و رزومه هـــای مربیـــان خارجـــی از کشـــورهای 
صاحب ســـبک و پیشـــرفته در بســـکتبال بـــه 
کمیته فنی ارائه شـــد. در جلســـه بعدی کمیته 
فنی، اعضـــا رزومـــه مربیان خارجی را بررســـی 
کـــرده و نظـــر خـــود را در مـــورد مربیـــان ایرانی 

اعـــام می کنند.

در 77 کیلوگرم جنگ جهانی راه می افتد

کاویانی نژاد: تا المپیک خواب ندارم

کسب سهمیه المپیک؛ تحقق یک رؤیای بزرگ کسب سهمیه المپیک؛ تحقق یک رؤیای بزرگ 

است، این طور نیست؟است، این طور نیست؟

بله ؛ ما در کشتی فرنگی برای اولین بار توانستیم بله ؛ ما در کشتی فرنگی برای اولین بار توانستیم 
که با شش ســـهمیه کامل به المپیک برسیم که که با شش ســـهمیه کامل به المپیک برسیم که 
نشـــان می دهد کادرفنی به خوبـــی برنامه ریزی نشـــان می دهد کادرفنی به خوبـــی برنامه ریزی 
کرده اســـت. ضمن اینکـــه در اردوهای تیم ملی کرده اســـت. ضمن اینکـــه در اردوهای تیم ملی 
واقعاً همه چیز خوب پیش می رود و فدراسیون واقعاً همه چیز خوب پیش می رود و فدراسیون 
کشـــتی اجازه نـــداده کمبـــودی را حـــس کنیم. کشـــتی اجازه نـــداده کمبـــودی را حـــس کنیم. 
امیدوارم که نـــگاه حمایتی از کشـــتی همچنان امیدوارم که نـــگاه حمایتی از کشـــتی همچنان 
ادامه داشته باشد و در المپیک بتوانیم بهترین ادامه داشته باشد و در المپیک بتوانیم بهترین 

نتیجه را کسب کنیم.نتیجه را کسب کنیم.
 حضورت در المپیک پاریس را چطور می بینی؟ حضورت در المپیک پاریس را چطور می بینی؟

خب همیشه آرزو داشـــتم که در المپیک کشتی خب همیشه آرزو داشـــتم که در المپیک کشتی 
بگیرم و حـــالا ایـــن آرزو در حال برآورده شـــدن بگیرم و حـــالا ایـــن آرزو در حال برآورده شـــدن 
است اما من فقط هم به حضور در المپیک فکر است اما من فقط هم به حضور در المپیک فکر 

نمی کنم.نمی کنم.

 شاید حضور در بازی های المپیک را بتوان با  شاید حضور در بازی های المپیک را بتوان با 

اولین حضورت در جهانی بزرگسالان سال اولین حضورت در جهانی بزرگسالان سال 20192019  

مقایسه کرد.مقایسه کرد.

نه واقعاً نمی خواهم چنین اتفاقی رخ بدهد. آن نه واقعاً نمی خواهم چنین اتفاقی رخ بدهد. آن 
سال خیلی جوان بودم و نتوانستم توانایی خودم سال خیلی جوان بودم و نتوانستم توانایی خودم 
را نشـــان بدهم اما حالا تجربه دارم و می دانم که را نشـــان بدهم اما حالا تجربه دارم و می دانم که 

باید قدر فرصت را بدانم.باید قدر فرصت را بدانم.
 همین تجربه کمک کرد وقتی در بیشکک مقابل  همین تجربه کمک کرد وقتی در بیشکک مقابل 

حریف چینی پنج بر صفر عقب افتادی به مسابقه حریف چینی پنج بر صفر عقب افتادی به مسابقه 

برگردی؟برگردی؟

صد درصد. خب کشـــتی در وقت اول طبق میل صد درصد. خب کشـــتی در وقت اول طبق میل 
من پیـــش نرفت اما اصلاً به ایـــن فکر نکردم که من پیـــش نرفت اما اصلاً به ایـــن فکر نکردم که 
ممکن است ببازم. بلکه تمام تلاشم را کردم که ممکن است ببازم. بلکه تمام تلاشم را کردم که 

با حوصله و دقت به کشتی برگردم.با حوصله و دقت به کشتی برگردم.
 در ابتدای مصاحبه گفتی فقط نمی خواهی  در ابتدای مصاحبه گفتی فقط نمی خواهی 

مسافر پاریس باشی. یعنی به مدال المپیک مسافر پاریس باشی. یعنی به مدال المپیک 

فکر می کنی؟فکر می کنی؟

حدود حدود 9090 روز تا المپیک وقت داریم و تمام تلاشم  روز تا المپیک وقت داریم و تمام تلاشم 
را در این مدت می کنم که بهترین نتیجه را کسب را در این مدت می کنم که بهترین نتیجه را کسب 
کنم. این کنم. این 9090 روز خواب ندارم و تمام فکر و ذکرم در  روز خواب ندارم و تمام فکر و ذکرم در 
شبانه روز فقط المپیک است تا مردم را خوشحال شبانه روز فقط المپیک است تا مردم را خوشحال 
کنم. به مـــدال حتماً فکر می کنـــم اما فقط فکر کنم. به مـــدال حتماً فکر می کنـــم اما فقط فکر 
کردن کافی نیست و باید روی نقاط ضعف و قوتم کردن کافی نیست و باید روی نقاط ضعف و قوتم 

کار کنم.کار کنم.
 شرایط کسب مدال المپیک در وزن  شرایط کسب مدال المپیک در وزن 7777 کیلوگرم  کیلوگرم 

را چطور می بینی؟را چطور می بینی؟

واقعـــاً در وزن واقعـــاً در وزن 7777 کیلوگرم جنـــگ جهانی به راه  کیلوگرم جنـــگ جهانی به راه 
می افتد و هیچ چیز قابل پیش بینی نیست. همه می افتد و هیچ چیز قابل پیش بینی نیست. همه 
در قهرمانی آسیا دیدند که کشتی گیر ژاپنی، آکژول در قهرمانی آسیا دیدند که کشتی گیر ژاپنی، آکژول 
مخموداف قرقیزســـتانی که هم نقره المپیک را مخموداف قرقیزســـتانی که هم نقره المپیک را 
دارد و هم طلای جهـــان را چگونه غافلگیر کرد. دارد و هم طلای جهـــان را چگونه غافلگیر کرد. 
بنابراین این وزن شلوغ و پر مدعی برای هیچ کس بنابراین این وزن شلوغ و پر مدعی برای هیچ کس 

آسان نیست.آسان نیست.
همین کشتی گیر همین کشتی گیر 

چینی که اینجا شکستش دادی، اگر به المپیک چینی که اینجا شکستش دادی، اگر به المپیک 

برسد، حریف آسانی نخواهد بود. درست است؟برسد، حریف آسانی نخواهد بود. درست است؟

بله او بدن بسیار خوبی دارد و در خاک هم خوب بله او بدن بسیار خوبی دارد و در خاک هم خوب 
کار کـــرد. علاوه بر او باید به ســـنان ســـلیمانوف کار کـــرد. علاوه بر او باید به ســـنان ســـلیمانوف 
آذربایجانی و زولتان لوای مجار و مالخاز آمویان آذربایجانی و زولتان لوای مجار و مالخاز آمویان 
ارمنی هم توجه کرد. روسیه هم هنوز در این وزن ارمنی هم توجه کرد. روسیه هم هنوز در این وزن 
ســـهمیه نگرفته و در گزینشـــی جهانی احتمالاً ســـهمیه نگرفته و در گزینشـــی جهانی احتمالاً 

روسیه هم صاحب سهمیه می شود.روسیه هم صاحب سهمیه می شود.
 ولی به نظر می رسد سخت ترین رقیب همان  ولی به نظر می رسد سخت ترین رقیب همان 

آکژول قرقیز باشد.آکژول قرقیز باشد.

به نظرم اینجا هم مشخص شد که شکست ناپذیر به نظرم اینجا هم مشخص شد که شکست ناپذیر 
نیست. کشتی گیر ژاپنی که در جهانی صربستان نیست. کشتی گیر ژاپنی که در جهانی صربستان 
مدال برنز کســـب کرده بود اینجـــا به خوبی این مدال برنز کســـب کرده بود اینجـــا به خوبی این 

کشتی گیر را شکست داد.کشتی گیر را شکست داد.

..........

یکی از دو کشتی گیری که در بیشکک برای کشتی فرنگی سهمیه گرفت تا این تیم با سهمیه کامل راهی المپیک شود، امین کاویانی نژاد بود. کشتی گیر 
خوزستانی که سال 2019 مورد توجه محمد بنا قرار گرفت و شانس حضور در وزن 72 کیلوگرم بزرگسالان جهان را به دست آورد. اما او چند سالی را به 
دلیل تغییر وزن از دست داد. با این  حال  بعد از اتفاقات عجیبی که برای محمدعلی گرایی در جهانی صربستان رخ داد، نام او برای بازی های آسیایی 
2022 به میان آمد و توانست مدال نقره هانگژو را کسب کند. مدالی که حالا او را به نفر اول تیم ملی در وزن 77 کیلوگرم تبدیل کرده است. فرنگی کاری 

که حالا و در گفت و گو با »ایران« به این اشاره کرده که به مدال المپیک هم فکر می کند.

محسن وظیفه
خبر نگار

نبـــرد ال  کاســـیکو در ورزشـــگاه ســـانتیاگو 
برنابئو، بـــازی مرگ و زندگی بـــرای امیدهای 
بارســـلونا در راه کســـب قهرمانی لالیگا بود. 
در نهایت اما شکســـت 2-3 بارسلونا، به این 
معنی اســـت که رئال مادریـــد را باید قهرمان 
قطعـــی ایـــن فصـــل لالیـــگا بدانیم و بارســـا 
دیگـــر امیـــدی بـــرای قهرمانی نـــدارد چراکه 
تـــوان مراقبـــت از برتـــری خـــود را نداشـــت 
و شکســـت خـــورد. البتـــه اتفـــاق مهـــم این 
بـــازی، جنجال مربوط بـــه داوری و تصمیمی 
بود که شـــاید سرنوشـــت قهرمانـــی لالیگا را 
تغییر داده باشـــد. بازی در برنابئو 1-1 بود که 
لامیـــن یامال برای بارســـلونا گل زد اما آندری 
لونین دروازه بان مادرید تـــوپ را درحالی که 
بـــه نظر می رســـید از خـــط به طـــور کامل رد 
شـــده اســـت جمع کرد و VAR نیز نتوانست 
تشـــخیص بدهـــد که آیـــا توپ از خـــط عبور 
کرده بود یا خیر، و بنابراین داور گل را مردود 
اعـــام کـــرد. لیگ هایـــی ماننـــد لیـــگ برتر 
انگلیس مجهـــز به تکنولوژی تشـــخیص گل 
یـــا Goal-Line هســـتند و می توانند چنین 
حوادثی را در عرض چند ثانیه بررســـی کنند 
و داوران بـــا دریافت ســـیگنال روی ســـاعت 
خـــود متوجه می شـــوند که گل بایـــد مردود 
شـــود یا مـــورد قبول قـــرار بگیرد. لالیـــگا اما 
ایـــن تکنولـــوژی را ندارد و به شـــکلی عجیب 
مقابـــل اســـتفاده از آن مقاومـــت می کند تا 
چنین صحنه هـــای پرجنجالی رقـــم بخورد. 
جود بلینگام گل ســـوم و برتـــری رئال مادرید 
را زد. ســـتاره انگلیســـی به نظر می رســـد که 
بازی مقابل بارسلونا را بشـــدت دوست دارد 
چـــون در اولیـــن فصـــل حضـــورش، تأثیری 
چشـــمگیر بـــر بزرگتریـــن رقابـــت فوتبـــال 
اســـپانیا در دو بازی رفت و برگشـــت داشت. 
یکشنبه شـــب او در ســـومین حضور خود در 
ال کاســـیکو گل برتـــری ســـفیدهای مادرید 
را زد تـــا جامـــه قهرمانی از همیـــن حالا برای 
شـــاگردان کارلو آنچلوتی دوخته شود. بارسا 
دو بـــار جلـــو افتـــاد اما هـــر دو بار تیـــم کارلو 
آنچلوتی نتیجه را به تساوی کشاند و بالاخره 
در آخریـــن لحظـــات، بلینـــگام، پســـر اهل 
بیرمنـــگام انگلیس، گلی زد کـــه مهر تأییدی 
بود بر قهرمانـــی مادریدی هـــا در این فصل.

برنده بزرگ؛ بلینگام
ایـــن پســـر احتمـــالاً هیـــچ وقـــت از حضور 
در نبرد ال کاســـیکو خســـته نمی شـــود. او 
در دو بازی از ســـه مســـابقه ال کاسیکویی 

که این فصـــل در آنها حضور داشـــته گلزنی 
کـــرده و در دیگری پـــاس گل داده اســـت. 
ســـتاره انگلیســـی پاســـخ انتقاداتـــی را که 
در چنـــد هفتـــه اخیـــر بابـــت عملکردش 
متحمل شـــده بود، داد. این پســـر 20 ساله 
آن قـــدر در ایـــن فصـــل خـــوب و تأثیرگذار 
بـــوده که به نظر می رســـد رئـــال حتی تصور 
هـــم نمی کـــرد در اولین فصل حضـــور این 
بازیکـــن، چنیـــن ثمـــره شـــگفت انگیزی را 

او بگیرد. از 

بازنده بزرگ؛ لالیگا
اگـــر تکنولـــوژی خـــط دروازه وجود داشـــت 
خیلـــی راحـــت تکلیـــف ضربه ای کـــه لامین 
یامـــال زد و دروازه بـــان رئال گرفت، روشـــن 
تصاویـــر  طبـــق  کـــه  صحنـــه ای  می شـــد. 
تلویزیونـــی بـــه نظـــر می رســـید تمـــام توپ 
از خـــط دروازه گذشـــته )البتـــه بـــا قطعیت 
نمی توان گفت( اما داور و VAR نتوانســـتند 
مقابـــل  لالیـــگا  دهنـــد.  تشـــخیص  را  آن 
ســـرمایه گذاری برای خریـــد تکنولوژی خط 
دروازه کـــه خیلـــی راحت با لرزش ســـاعت 
روی دســـت داور به او اطـــاع می دهد توپ 
از خط رد شده، به شـــکل عجیبی مقاومت 
می کند کـــه این موضوع به رئیس ســـازمان 
لیگ اســـپانیا یعنی خاویر تبـــاس و تفکرات 
عجیـــب او ربـــط دارد. تبـــاس در تاشـــی 
خجالـــت آور بـــرای دفـــاع از موضـــع خـــود، 
بعـــد از بـــازی توئیتـــی زد و در آن بـــه چنـــد 
مورد نـــادری که تکنولـــوژی خـــط دروازه در 
کشـــورهای دیگر دچار اشـــتباه محاســـباتی 
شـــده، اشـــاره کرد! رقم خوردن ایـــن اتفاق 
در بزرگتریـــن بـــازی لالیـــگا، یک رســـوایی 

بـــزرگ را برای ایـــن لیگ به همراه داشـــت و 
مســـئولان لیگ بدون شـــک بازنده بزرگ ال 

کاســـیکو بودند.

ژاوی: مایه شرمساری است
ژاوی هرنانـــدس ســـرمربی بارســـا پـــس از 
شکســـت 2-3 تیمش در ال کاسیکو، لالیگا 
را به دلیل اســـتفاده نکـــردن از فناوری خط 
دروازه مـــورد انتقاد قـــرار داد و گفت: »مایه 
شرمســـاری اســـت. اگر می خواهیم بهترین 
لیگ دنیا باشـــیم باید از این نظر پیشـــرفت 
کنیـــم، باید از تکنولوژی اســـتفاده کنیم. در 
مـــورد داور چیزی نمی گویم زیـــرا اگر این کار 
را بکنـــم محـــروم می شـــوم، اما همـــه بازی 
را دیدنـــد. مـــا امشـــب تیم بهتـــری بودیم و 

شایســـته پیروزی بودیم.«
از ســـوی دیگر کارلو آنچلوتی ســـرمربی رئال 
مادرید با تمجیـــد از بازیکنانش گفت: »گام 
بســـیار بزرگی به ســـمت قهرمانی در لالیگا 
برداشـــتیم. برتـــری بزرگی داریم امـــا نباید 
گارد خـــود را پاییـــن بیاوریـــم و فکـــر کنیـــم 
کـــه کار تمـــام شـــده اســـت. نمی خواهـــم 
نظـــرم را در مـــورد عقیـــده ژاوی بگویم زیرا 
هر کســـی نظر خـــود را دارد. ایـــن یک بازی 
رقابتی و ســـخت بود. بارســـلونا نیـــز مانند 
مـــا فرصت هـــای خوبی داشـــت. مـــا موفق 
شـــدیم این بازی را با آخرین ذره انرژی مان 
با پیـــروزی به پایان برســـانیم و در موقعیت 
خوبـــی در جـــدول قـــرار بگیریـــم. مثـــل 
همیشه اتفاقات مشـــکوکی وجود دارد. گل 
رد شـــد زیـــرا تصویر واضحی وجود نداشـــت 
که مشـــخص کنـــد تـــوپ وارد دروازه شـــده 

» . ست ا

تیم طبیعت تهران با شکســـت نفت آبادان در مسابقه 
پنجم ســـری مرحلـــه پلی آف لیـــگ برتر بســـکتبال به 
نیمه نهایـــی لیگ برتر بســـکتبال صعود کـــرد تا حریف 
ذوب آهن شـــود. شـــاگردان مهـــران شـــاهین طبع در 
یک روز اســـتثنایی بـــا ارائه بـــازی منطقـــی و تاکتیکی 
توانســـتند ۸۱ بـــر ۷۵ پیروز شـــوند و با پیـــروزی ۳ بر ۲ 
در مجموع ســـری بـــه نیمه نهایی صعود کننـــد. آرمان 
زنگنه که با ۱۷ امتیاز، ۱۲ ریباند و ۵ توپربایی بیشـــترین 
کارایـــی را برای طبیعت داشـــت، یکـــی از بهترین های 
این تیـــم در کنـــار جـــردن اســـتیونس بود کـــه نقش 
بســـزایی در صعود تیم شـــان بـــه جمع چهـــار تیم برتر 
داشـــتند. در این میان، تقابل زنگنـــه و حامد حدادی 
کاپیتان نفت آبادان در این پنج مســـابقه حاشـــیه های 
زیادی به همراه داشـــت، به طوری کـــه بارها تصاویر آن 
در صفحات مجازی دســـت به دست و باعث شد توجه 
مطبوعات و کادر داوری به تقابل این دو بازیکن بیشتر 
شـــود. زنگنه در این باره گفت: »حامد حدادی بازیکن 
خیلی خـــوب و بزرگی اســـت. فقط امیـــدوار بودم که 

بزرگی خـــود را در زمین هـــم کنترل کند.«
 ســـری پنـــج تایـــی پلـــی آف بـــه اتمـــام رســـید و طبیعت به 

نیمه نهایـــی رفـــت. نظـــرت در ایـــن باره چیســـت؟
از نخســـتین بـــازی مقابل نفـــت آبادان می دانســـتیم 
که ســـری پلـــی آف طولانی خواهد بـــود. مطمئن بودم 
که به بازی پنجم می کشـــد. خدا را شـــکر توانســـتیم با 
تمرکز بهتـــر، بازیکنان اصلی آن تیـــم را مهار کرده و به 
بازی برگردیم. نفت تیم ســـخت و قابل احترامی است 
و خیلـــی بازیکـــن دارد. بازیکنـــان نفـــت از همه جای 
زمیـــن حمله می کنند و بـــه همین دلیل بـــازی مقابل 
این تیم سخت است. پســـت آپ، پیک اند رول، فست 
برک و شـــوت بدون دفاع می خوری. همه در تیم نفت 
بســـکتبال را کامـــل و دقیـــق بـــازی می کردنـــد. خدا را 
شـــکر برنده بیرون آمدیم. درســـت اســـت که بازیکن 
خارجی نداشـــتند ولی یکی از بهتریـــن بازیکنان ایران 
در اختیارشـــان بود. بهترین پســـت های چهـــار ایران 

را نیـــز در اختیار داشـــتند و باید گفـــت کامل بودند.
در نخستین سال حضور طبیعت، به جمع چهارتیم 

برتر رسیدید؟
بله مـــا در پلی آف یکـــی از قوی ترین تیم هـــای لیگ را 
بردیم و به نظرم برای ســـال اول نتیجـــه فوق العاده ای 
گرفتیم و تیم را در ســـال اول بـــه جایی که حقش بود 
رســـاندیم. مـــا کار خود را انجـــام داده ایـــم و از اینجا به 

بعد دیگر فشـــاری روی ما نیســـت.
حماد سامری سرمربی نفت آبادان تأکید دارد که 
بسکتبال باید تمیز باشد. در این رابطه چه نظری 

داری؟
بـــه نظر من اگر قرار اســـت که بســـکتبال را پاک کنیم، 
نمی توانیـــم فقط از یـــک کمک مربی و تدارکات اســـم 
ببریـــم. بایـــد بزرگ ترین آدم این بســـکتبال درســـت 
رفتـــار کنـــد و این درســـت رفتار کـــردن تـــا پایین هرم 

. ید بیا
اما این روزها در میادین بسکتبال، فحاشی هایی در 

سالن ها می شود که مناسب نیست.
موافقـــم. نبایـــد در بســـکتبال فحاشـــی انجام شـــود. 
ممکن اســـت که امســـال در طبیعت بازی کنم و سال 
بعد بـــه آبـــادان بـــروم. بنابرایـــن نباید هیـــچ حرمتی 
را زیـــر پـــا بگـــذارم. آن طرف هـــم همین طور باشـــد. 
بعد از بازی اول یک ســـری مســـائل برای من شـــخصی 
شـــد. من ســـعی می کردم که شـــخصاً بازی به بازی به 
تیـــم کمک کنم و از این ســـری برنده بیـــرون بیایم که 
بتوانم حرفم را بزنم و حرفم ارزش داشـــته باشـــد. اگر 

باختـــه بودم، حرفم هیچ ارزشـــی نداشـــت.
درباره حاشیه های ایجاد شده بین خودت و حامد 

حدادی چه صحبتی داری؟
حامد حـــدادی بازیکن خیلـــی خوب و بزرگی اســـت. 
فقط امیـــدوار بـــودم که بزرگـــی خـــود را در زمین هم 

کنتـــرل کند.
در نیمه نهایی باید به مصاف ذوب آهن بروید که تیم 

فصل گذشته ات است. نتیجه را چطور پیش بینی 
می کنی؟

خاطرات خوبی در ســـالن ملت اصفهـــان دارم و مردم 
اصفهـــان را نیـــز دوســـت دارم ولـــی بایـــد بگویـــم تیم 
ضعیفـــی نداریم و شـــانس برنده شـــدن داریم. تاش 
می کنیم کـــه بتوانیم برنده بیـــرون بیاییم تـــا کار را در 

تهران تمـــام کنیم.

با پیروزی مقابل بارسا؛ رئال  مادرید به قهرمانی لالیگا چشمک زد

لالیگا، بازنده بزرگ ال  کلاسیکو!
سعی کردم برنده بیرون بیایم که بتوانم حرفم را بزنم

زنگنه: حرمت ها را زیر پا نگذاریم
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